

# Harvest of the Month

OCTOBER:  
Fiji Apples

# SUNRISE ORCHARDS INC

Sunrise Orchards is a 200 acre farm located in Arkona Ontario, right in our OSNP Southwest Region! Sunrise has been family owned and operated by the Veens for close to 60 years.



August to October is their harvest season! In addition to growing squash and pears, Sunrise Orchards grows 20 varieties of apples, including:

- Ambrosia
- Cortland
- Early Golden Delicious
- Empire
- Fuji
- Golden Delicious
- Golden Russet
- Honey Crisp
- Ida Red
- Jersey Mac
- Jona Gold
- Lodi
- McIntosh
- Mutsu (Crispin)
- Northern Spy
- Paula Red
- Red Delicious
- Royal Gala
- Sunrise
- Zestar



'My husband and I met in 1996. In 1997 I started working for my in-laws on the farm doing a variety of jobs such as creating apple trees, planting trees, thinning apples, picking apples, sorting and packing apples for our wholesalers and market. In 2007 we purchased the farm from our in-laws. In 2016 I gave up all those jobs to strictly do the administration side of things and my husband continued to do the operating side of things. Farming is in my husband's blood. He puts everything he has into our farm. Even on the not so good days, he doesn't quit. Our farm is a second-generation farm with the third generation strongly involved. Waking up every morning looking upon the orchard and knowing that it is all your hard work being paid off is extremely rewarding. The idea, plans and visions are all my husband's whom he shares with me and then the creation starts. We currently own 200 acres.'



# Récolte du mois

OCTOBRE :  
Pommes Fuji

# SUNRISE ORCHARDS INC

Sunrise Orchards est une ferme de 200 acres située à Arkona, en Ontario, en plein dans la région du sud-ouest de l'OSNP ! Sunrise appartient à la famille Veens, qui l'exploite depuis plus de 60 ans.



La saison des récoltes s'étend d'août à octobre ! En plus des courges et des poires, Sunrise Orchards cultive 20 variétés de pommes, dont :

- Ambrosia
- Cortland
- Early Golden Delicious
- Empire
- Fuji
- Golden Delicious
- Golden Russet
- Honey Crisp
- Ida Red
- Jersey Mac
- Jona Gold
- Lodi
- McIntosh
- Mutsu (Crispin)
- Northern Spy
- Paula Red
- Red Delicious
- Royal Gala
- Sunrise



Mon mari et moi nous sommes rencontrés en 1996. En 1997, j'ai commencé à travailler pour mes beaux-parents sur l'exploitation et j'ai effectué divers travaux tels que la création de pommiers, la plantation d'arbres, l'éclaircissage des pommes, la cueillette des pommes, le tri et l'emballage des pommes pour nos grossistes et le marché. En 2007, nous avons acheté la ferme à nos beaux-parents. En 2016, j'ai abandonné tous ces emplois pour m'occuper uniquement de l'administration et mon mari a continué à s'occuper de l'exploitation. Mon mari a l'agriculture dans le sang. Il met tout ce qu'il a dans notre ferme. Même dans les mauvais jours, il n'abandonne pas. Notre exploitation est une ferme de deuxième génération et la troisième génération est très impliquée. Se réveiller tous les matins en regardant le verger et en sachant que c'est le fruit de votre dur labeur qui est récompensé est extrêmement gratifiant. Les idées, les plans et les visions sont tous ceux de mon mari, qu'il partage avec moi, puis la création commence. Nous possédons actuellement 200 acres.



<https://osnp.ca/harvest-of-the-month/>  
<http://www.sunriseorchardsinc.ca>  
<https://osnp.ca/apples/>